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Lindås kommune 

v/ arkivleder Elisabeth Valdersnes og kultursjef Øyvind Stang 

  

LOKALHISTORISK ARKIV OG LINDÅS SOGELAG 

Jeg har fått opplyst at spørsmålet om Lokalhistorisk arkiv er tatt opp med kommunen.  I den 

sammenheng vil jeg gi følgende opplysninger. 

1. Tidligere kultursjef Jostein Mykletun gjorde tiltak for å opprette et lokalhistorisk arkiv.  

Manglende ressurser bidro til at de private arkivene som ble samlet inn står i kjelleren under 

lensmannskontoret, sammen med kommunens arkiver. 

  

2. Lindås sogelag har i samtaler med kultursjef Øyvind Stang tatt initiativ til at kommunen etter 

hvert bør vurdere å overføre sitt Lokalhistoriske arkiv til Lindås sogelag, som kommunen har et 

omfattende samarbeid med.  Vi mener at dette tema nå bør gjennopptas.  Lindås sogelag har nå 

kommet så langt at vi planlegger å starte aktivt arbeid med tilrettelegging av arkivene. 

  

3. Lindås sogelag har allerede en vesentlig samling med private arkiver i sine samlinger.  

Samlingene oppbevares i samme kjeller som kommunens arkiv, men i østlig ende av kjelleren.  

Der har sogelaget innrettet et magasin med profesjonelle arkivreoler og god orden.  

  

4. Sogelagets personale har hver tirsdag dugnad i kjelleren med 6-10 personer som arbeider gratis 

med samlingene. 

  

5. Lindås sogelag disponerer arkivkompetanse som stilles til disposisjon for arbeidet med 

samlingene.  Det gjelder undertegnede som er historiker og har 24 års erfaring med arkivdepot 

og tilgjengeliggjøring av arkiv fra Statsarkivet i Bergen, i tillegg til 14 års erfaring med arkivdepot 

som avdelingsleder for Depotavdelingen ved Bergen Byarkiv.  Jeg fungerer som magasinansvarlig 

for sogelaget og leder av dugnadene i magasinet. 

  

6. Det nye arbeidet med lokalarkiver som nylig har kommet i gang på Seim er opplyst å ha kun 

bygden Seim som målsetting.  De arbeider helt uten arkivkompetanse. 

  

7. Det er vår oppfatning at privatarkivene bør samles mest mulig og at det skjer i en sammenheng 

som er kjent i kommunen, slik at folk har lett for å kunne etterlyse og finne arkivene.  Lindås 



sogelag er alment kjent blant folk.  Vi oppfatter ikke at det som skjer i Strilatun bidrar til at 

arkivene lett kan finnes og at de kan bli arkivfaglig godt ivaretatt. 

  

8. Sogelagets arbeidsressurser og kompetanse stilles gratis tilgjengelig for Lindås kommune i et 

samarbeid hvor kommunen har bidratt til sogelagets økonomi og lokaler.  Dette arbeidet har vart 

i mer enn 30 år.  Blant annet ivaretar Sogelaget gjenstandsamlinger som tilhører Lindås 

kommune, i tillegg til sine øvrige samlinger.   

  

9. Sogelaget er også i startfasen med oppretting av nettsider, som på sikt vil bidra til synliggjøring 

av arkivene. 

  

10. LINDÅS SOGELAG ANBEFALER EN FORTSETTELSE AV DETTE SAMARBEIDET, OG AT DE PRIVATE 

ARKIVENE I KOMMUNENS "LOKALHISTORISKE ARKIV" I ARKIVKJELLEREN OVERFØRES TIL LINDÅS 

SOGELAG, SOM ORDNER, KATALOGISERER OG TILGJENGELIGGJØR ARKIVENE SAMMEN MED DEN 

BETYDELIGE ARKIVSAMLING SOM SOGELAGET ALLEREDE HAR. 

  

Jeg ber Lindås kommune ved arkivleder og kultursjef å vurdere overføring av ansvaret for arbeid og 

arkiver ved kommunens lokalhistoriske arkiv til Lindås sogelag.  Jeg ber om tilbakemelding i saken. 

  

Vennlig hilsen 

Knut Geelmuyden 

For Lindås sogelag 

  
Tlf. 41 43 99 19 
Email knge@online.no 
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